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Protokół nr 45/2022 

z posiedzenia wspólnego Komisji 

odbytego w dniu 24 stycznia 2022  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecni radni: Andrzej Kubiak oraz Artur Osowicz 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zaopiniowanie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów 

Wiejskich na rok 2022. 

5. Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022 

Burmistrz poinformował, że zmiany planu dochodów dotyczą: 

- dział 853 zwiększa się dotację o kwotę 100.000,00 zł w związku dofinansowaniem  z PFRON 

kosztów działalności ZAZ w Leonowie;  

- dział 852 zwiększa się dochody z tytuły dotacji z budżetu państwa tj. na dodatek energetyczny 

200 zł, na wynagrodzenie za sprawowanie opieki 592,80 zł.   
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- dział 852 i 855 zwiększa się dochody o 672,08 zł z tytułu zwrotu nienależnie pobranych 

świadczeń w latach ubiegłych wraz z odsetkami oraz dokonuje się urealnienia planu dochodów  

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borku Wlkp.; 

- dział 926 dokonuje się zwiększenia dochodów z tytułu najmu obiektów sportowych.  

Po dokonanych zmianach dochody  wynoszą 38.867.416,88 zł.  

Zmiany planu wydatków dotyczą: 

- dział 700 i 750 urealnia się klasyfikacje wydatków  dla wynajmu placu;  

- dział 754 dokonuje się przesunięcia wydatków w celu zabezpieczenia środków na 

wynagrodzenia i pochodne  konserwatorów sprzętu OSP;  

- dział 801 zwiększa się wydatki na energię i  usługi pozostałe w ZSP w Borku Wlkp. oraz 

dokonuje się przesunięć wydatków w celu zabezpieczenia wynagrodzenia i pochodnych dla 

opiekunki dziecka dowożonego do placówki oświatowej;  

- dział 852 zwiększa się wydatki o kwotę 792,80 zł, na realizację zadań z zakresu administracji 

rządowej sfinansowanych dotacjami z budżetu państwa oraz dokonuje się przesunięć w planie 

wydatków M-G Ośrodka Pomocy Społecznej w związku z realizowanymi zadaniami; 

- dział 853zwiększa się dotację dla ZAZ w Leonowie o kwotę 100,000,00 zł; 

- dział 855 wprowadza się środki na wydatki w związku ze zwrotem nienależnie pobranych 

dotacji wraz z odsetkami wynikające ze zwrotu świadczeń z lat ubiegłych  wypłacanych z przez 

M-G OPS finansowanych dotacją; 

- dział 926 zwiększa się wydatki na zakup energii (gazu) w obiektach sportowych. 

 Po dokonanych zmianach wydatki zwiększyły się o kwotę 480.672,08 zł. i wynoszą 

41.047.416,88 zł.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało  7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 
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2) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników 

Burmistrz  poinformował, że w związku z wejściem w życie 01 stycznia 2022 roku ustawy  

z dnia 29 października 2021 r. o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników Rada Miejska Borku Wlkp. zobowiązana jest wyznaczyć miejsce 

do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.  

Zgodnie z art. 5 wyżej wymienionej ustawy Rada Miejska Borku Wlkp. zobowiązana jest 

również uchwalić regulamin określający zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

3) zamiaru likwidacji Przedszkola Samorządowego w Wycisłowie wchodzącego  

w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Borku Wlkp. 

Burmistrz poinformował, że zgodnie z art. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo 

oświatowe ilekroć w dalszej części  jest mowa bez bliższego określenia o szkole – należy przez 

to rozumieć także przedszkole. Odnosząc się do art. 89 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 

r. Prawo oświatowe, szkoła publiczna może być zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez 

organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu przez ten organ, uczniom możliwości 

kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Uchwała o zamiarze 

likwidacji jest uchwałą intencyjną, pozwala na rozpoczęcie procedury informowania 

zainteresowanych stron oraz opiniowania i uzgadniania stanowisk.  

Organ prowadzący jest zobowiązany, co najmniej na sześć miesięcy przed terminem 

likwidacji zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły rodziców uczniów, właściwego kuratora 

oświaty oraz właściwy organ wykonawczy jednostki samorządu. Szkoła publiczna prowadzona 

przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana po uzyskaniu pozytywnej 

opinii kuratora oświaty. 
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Ze względu na brak dostosowania budynku Przedszkola Samorządowego w Wycisłowie do 

wymagań zawartych w  Rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej z dnia 25 sierpnia 

2017r. w sprawie wymagań ochrony przeciwpożarowej, jakie musi spełniać lokal, w którym są 

prowadzone oddziały przedszkolne lub oddziały przedszkolne zorganizowane w szkole 

podstawowej albo jest prowadzone przedszkole utworzone w wyniku przekształcenia oddziału 

przedszkolnego lub oddziałów przedszkolnych zorganizowanych w szkole podstawowej (Dz. 

U. z 2020 poz. 1531) oraz wysokie koszty dostosowania tego budynku, podjęto decyzję  

o rozbudowie Przedszkola Samorządowego „Pod Dębem" w Karolewie, w którym zapewnione 

zostaną miejsca przedszkolne dla dzieci z Przedszkola Samorządowego w Wycisłowie.  

Projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania do organizacji związkowych 

zrzeszających nauczycieli. W wyznaczonym terminie wpłynęła jedna pozytywna opinia ze 

strony Związku Nauczycielstwa Polskiego O/Borek Wielkopolski, będącego podmiotem 

upoważnionym do reprezentowania Ogólnopolskiego Porozumienia Związków Zawodowych. 

Z powyższego względu podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Radny Marcin Jakubiak zapytał, do jakiej szkoły będą chodziły dzieci z Wycisłowa. 

Burmistrz wyjaśnił, że wszystkie dzieci mają zabezpieczone miejsce w Borku Wlkp. 

Radna Elżbieta Wojciechowska stwierdziła, że dzieci z  szkoły w Wycisłowie miały iść do 

Zalesia. 

Burmistrz wyjaśnił, że szkoła w Zalesiu będzie obecnie modernizowana, jednak jak dzieci będą 

chciały iść do Zalesia to nie widzi przeszkód. 

Innych pytań nie zgłoszono. 

Opinia Komisji : 

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 
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4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka   

w żłobku oraz wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony pobyt dziecka w żłobku, 

a także maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie 

Burmistrz poinformował, że wzrost cen artykułów spożywczych na rynku wpływa na wzrost 

maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku i wynosi do 15 zł dziennie. 

W związku z powyższym przyjęcie uchwały uważa się za uzasadnione.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Ad.3.Zaopiniowanie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów 

Wiejskich na rok 2022. 

Przewodniczący Komisji – Radosław Andrzejak przedstawił plan pracy Komisji na rok 2022, 

stanowi on załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Po czym Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi bądź inne 

propozycje do planu pracy. 

 

Uwag nikt nie zgłosił. 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów 

Wiejskich przedstawił pismo dotyczące podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu 

Gostyńskiego ze Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości. 
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Burmistrz poinformował, że jeśli Rada uzna za zasadne to może zorganizować spotkanie z 

przedstawicielami Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości. 

 

Radni w obecnym czasie nie widzą potrzeby organizowania spotkania z przedstawicielem w/w 

Stowarzyszenia, jednak nie wykluczają organizacji takiego spotkania w terminie późniejszym. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poinformował, że wpłynęło sprawozdanie z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2021, które stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

W tym temacie nikt głosu nie zabrał. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał czy na ORLIKU będą zatrudnieni animatorzy. 

Burmistrz odpowiedział, że nie przewiduje zatrudnienia animatorów, dodał, że każdy ma 

dostęp do boisk i może z nich korzystać. 

 

Po czym radny Romuald Gawroński poinformował, że w Borku Wlkp. przyjmuje obecnie tylko 

jeden lekarz, czy Burmistrz widzi rozwiązanie tej sytuacji. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że Gmina ma budynek, jeżeli będzie lekarz to możemy uruchomić 

przychodnię. 

 

Radny Tomasz Szczepaniak zwrócił uwagę na brak znaku która droga jest główna przy 

Restauracji RIDA od strony Koźmina.  

 

Burmistrz wyjaśnił, że jest to droga Wojewódzka, jest tam znak „STOP”, dodał, że sprawa 

zostanie wyjaśniona. 

W tym punkcie Burmistrz przedstawił także informację dotyczącą rozstrzygnięcia konkursu  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na poprawę bezpieczeństwa poprzez modernizację 

przejść dla pieszych informując, że postępowanie na realizację pn. „Poprawa bezpieczeństwa 

na przejściu dla pieszych w ciągu drogi powiatowej w m. Borek Wlkp. ul. Dworcowa” zostało 

unieważnione. 

Burmistrz dodał, że do konkursu przystąpił Powiat, nie Gmina Borek Wlkp.  

 

Następnie Burmistrz poinformował, że Gmina miała zabezpieczone środki w budżecie na 

zakup  wozu strażackiego dla OSP Borek Wlkp. jednak nie otrzymała dofinansowania. 
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Ponadto Burmistrz poinformował, że z dniem 1 marca br. ZGO Jarocin nie będzie prowadzić 

PSZOK-u. ZGO zaproponowało Gminie wykup za kwotę od 249 tys. zł – 340 tys. zł +VAT. 

Gmina może również zrezygnować z PSZOK-u jednak wówczas będzie trzeba organizować 

zbiórki odpadów. 

Za wykupem PSZOK-u, pozytywnie wypowiedziało się 9 członków Komisji Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich. 

Nieobecni radni: Michał Dopierała, Damian Florczyk oraz Jacek Gałczyński. 

 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak poruszył sprawę wykupu przez Gminę  

Borek Wlkp.  działki w Dąbrówce  - placu rekreacyjnego sołectwa. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że w budżecie Gminy na 2022 rok jest zaplanowana kwota 45 tys. zł, 

natomiast wycena wskazanego gruntu wynosi od ok 100 tys. zł do 160 tys. zł. 

 

Radni upoważnili Burmistrza do rozmów z Panem Wojciechem Mróz w kierunku kupna gruntu 

w Dąbrówce. 

 

Ad.5. Zakończenie.  

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak zakończył posiedzenie. 

 

 

Protokołowała  Przewodniczący Komisji Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Wiesława Wójcik                                                               Radosław Andrzejak 

 


